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Abstract (en)
In the pneumatic starter, the control of the translational movement of the drive pinion 36 is obtained by means of a pneumatic jack 46 which, in a
first part of its stroke, receives compressed air only on a first surface 52 and, in the second part of its stroke, also receives it on a second surface 54.
Thus, the return spring 44 can be compressed with a high force at the end of the stroke and can therefore have a high rigidity, avoiding the use of a
free wheel. The invention is used for the starting of diesel engines. <IMAGE>

Abstract (fr)
L'invention concerne les démarreurs pneumatiques pour moteurs à combustion interne. Elle se rapporte à une démarreur pneumatique dans
lequel la commande de translation du pignon 36 d'attaque est assurée par un vérin pneumatique 46 qui, dans une première partie de sa course,
ne reçoit l'air comprimé que sur une première surface 52 et, dans la seconde partie de sa course, le reçoit aussi sur une seconde surface 54. De
cette manière, le ressort 44 de rappel peut être comprimé avec une force importante en fin de course et peut donc avoir une raideur élevée, évitant
l'utilisation d'une roue libre. Application au démarrage des moteurs diesel.
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